
國立政治大學推薦玉山(青年)學者候選人推薦書
推薦單位：
填表人：          聯絡電話：
	姓名
	
	擬(續)聘
職稱
	教研人員類別
	職級

	
	
	
	□教師
□專業技術人員
□約聘教學人員
	□講座教授□特聘教授

	
	
	
	
	□教授□副教授□助理教授

	
	
	
	□研究人員
□約聘研究人員
	□研究員□副研究員□助理研究員

	擬(續)聘
期間
	   年    月   日起至    年   月   日止，計    年    月

	員額來源
	□本校     年    月     日核配本院之員額
□其他(請敘明)

	應聘後教師與學校重點領域發展利基結合之處
	(包含候選人學術專長與學院重點領域發展利基結合之處，其經歷條件、未來發展與校務發展之連結)

	應聘後
應負擔
之任務
	

	應聘後
應組成
之團隊
	研究團隊(名稱、功能、組成目的及成員等事項)：

(玉山學者應與校內教研人員共同組成團隊，團隊成員應包括校內副教授職級以下成員或博士後研究人員；玉山青年學者則依議定內容辦理)

	擬申請
教育部
提供之
待遇條件
	· 彈性薪資          元/年
· 行政及業務費          元/年(可用於助理薪資、業務費、教學研究費等)

	
	1.玉山學者非法定薪資依實際服務時間比例，每年至多提供500萬元，另每年至多提供150萬元之行政支援費用，連續3年。
2.玉山青年學者非法定薪資每年至多提供150萬元，另每年至多提供150萬元之行政支援費用，連續5年。

	除法定待遇及上開申請教育部提供之待遇以外，提供擬聘教師之支持性措施

	支持性措施
	學院
	項目
	經費來源

	
	
	□彈性薪資：          元/月
□研究經費與設備補助：          元/月
□國際技術合作人員綜合保險費(備註1)      元
□機票費：
□聘期內補助：       艙來回機票1趟 
□聘期內每年補助：       艙來回機票1趟1次)
□借住宿舍 □房租津貼：      元/月
□搬遷費：               元/1次
□其他(請條列具體敘明，如有與企業合作提供實驗設備、共組研發團隊或挹注經費等相關配套措施，亦請特別敘明。)                                       
	

	
	學校
	□彈性薪資：          元/月
□研究經費與設備補助：          元/月
□國際技術合作人員綜合保險費：    元
□研究空間
□借住宿舍 □房租津貼：      元/月
	□搬遷費：               元/1次
□機票費：
□聘期內補助：       艙來回機票1趟 
□聘期內每年補助：       艙來回機票1趟1次)
□子女教育協助(□實幼 □實小 □附中)
□其他(請具體敘明)                        

	擬聘教師薪資待遇合理性
	(請衡酌相同領域全球薪資水準及我國物價水準，說明候選人薪資待遇之合理性)

	推薦學院研究中心
	

	教 務 處
	

	人 事 室
	

	主 計 室
	

	校    長
	



備註
1.參照科技部補助延攬客座科技人才作業要點，擬聘教師如未具參加公務人員保險、勞工保險或全民健康保險規定者，學院及學校得提供「國際技術合作人員綜合保險費」補助。
[bookmark: _GoBack]2.玉山學者以3年為1期、玉山青年學者以5年為1期核定補助經費，每年應繳交教育部該年度之績效報告；另聘任期間應達成之具體成果及質量化績效應於聘期屆滿前8個月將成果報告函報教育部，核定結果作為教育部核定本校下期經費核定及其續補助與否之參考依據。
10902版
3.本申請計畫相關事宜，配合教育部協助大專校院延攬國際頂尖人才實施作業要點及教育部玉山（青年）學者計畫隨時修正。
        (校名)      申請清冊一覽表
一、玉山學者
	編號
	姓名
	申請方式
	聘任身分
	學術領域
	學術專長
	起聘日期

	1
	
	□預核名額
□申請名額
	□編制內專任教師
□編制外專任教師(需滿65歲)
□短期交流(每年至少3個月)
	□人文與藝術
□社會科學
□理學        □醫學
□工學          □生科及農學
	
	

	2
	
	□預核名額
□申請名額
	□編制內專任教師
□編制外專任教師(需滿65歲)
□短期交流(每年至少3個月)
	□人文與藝術
□社會科學
□理學        □醫學
□工學          □生科及農學
	
	


(若有不足，請自行增列)


二、玉山青年學者
	編號
	姓名
	申請方式
	最高學歷取得時間(西元)
	學術領域
	學術專長
	起聘日期

	1
	
	□預核名額
□申請名額
	________年
________月
________日
	□人文與藝術    □社會科學
□理學          □醫學
□工學          □生科及農學
	
	

	2
	
	□預核名額
□申請名額
	________年
________月
________日
	□人文與藝術    □社會科學
□理學          □醫學
□工學          □生科及農學
	
	


(若有不足，請自行增列)


iii




教育部玉山學者計畫申請書
教育部玉山青年學者計畫申請書
(標題擇一)



學者姓名：
申請學校：
學門領域：








中華民國109年  月  日

15

	教育部玉山學者計畫申請書/
教育部玉山青年學者計畫申請書(擇一)

	學者姓名
	

	申請學校名稱
	○○學校

	申請學門領域
	□人文與藝術    □社會科學
□理學          □醫學
□工學          □生命科學及農學
註：僅限勾選一項

	申請本部補助          元
	學校自籌經費          元

	執行期間
	年    月    日 至     年    月    日

	玉山(青年)學者
聘任規劃
	服務單位：
職    稱：
起聘日期：

	計畫聯絡人
	單位：
職稱及姓名：
聯絡電話：
傳    真：
電子信箱：

	業務承辦人 簽章
	
	單 位 主 管 簽章
	
	校長簽章
	


中華民國 109 年   月




1、 擬聘學者資料
	中文
姓名
	
	出生年月日(西元)
	       年    月    日
	照片

	英文
姓名
	
	
	
	

	性別
	□男   □女
	國籍
	
	

	聯絡
方式
	電話：                  傳真：
行動電話：              電子信箱：
	

	現職服務機構
	   
	職稱
	

	申請類別
	□玉山學者
  
  □編制內專任教師
□編制外專案教師(年齡需滿65歲)
  □短期交流(每年在校服務時間至少3個月)
	符合條件情形
	· 曾於國際一流學術研究機構任職10年以上，具國際學術聲譽或具掌握達國際領先水準之核心技術，並有領導學術研究團隊之經驗。
· 曾獲諾貝爾獎、國家級研究院院士、國際重要學會會士或相當等級之獎項。
· 近5年之學術貢獻於所屬領域表現卓越。

	
	
	
	· 曾於國際知名公司任職10年以上，具國際學術聲譽或具掌握達國際領先水準之核心技術，並有領導學術或產業研究團隊之經驗。
· 近5年之產業貢獻於所屬領域表現卓越。

	
	□玉山青年學者
  
  □編制內專任教師
  □取得最高學歷日期： 年 月 日
(以計畫申請截止日計算，應於取得最高學歷10年內)
	
	□曾於國際一流學術研究機構任職5年以上，並具有發展潛力。
· 曾於國際知名公司任職5年以上，並具有發展潛力。
· 有執行重大研究計畫之經驗。
· 近5年之學術貢獻於所屬領域表現優異。

	是否有不符規定情形
	1. 擬聘任之玉山(青年)學者為國內現任大專校院及學術研究機構人員(不包括計畫型專案人員)。                          
□是(勾是者未符規定) □否
2. 學校提供不低於國立大學教師同職級之法定薪資待遇（包含本俸、學術研究加給、主管加給等）。
□是                 □否(勾否者未符規定)
3. 學校至遲於110年8月1日(含)以前起聘。
□是(預定於   年   月   日起聘)          □否
4. 擬聘任之玉山(青年)學者為國內現任大專校院及學術研究機構退休人員。
   □是(勾是者未符規定) □否

	學術
專長
	

	學歷
(至多5筆)
	校名/系科別
	教育程度
	畢業時間

	
	
	
	

	
	
	
	

	
	
	
	

	
	
	
	

	
	
	
	

	經歷
(至多10筆，含現職)
	服務機關
	職稱
	任職年月

	
	
	
	

	
	
	
	

	
	
	
	

	
	
	
	

	
	
	
	

	
	
	
	


（學經歷欄位可自行增列）




2、 審查項目
1、 延攬人選過去學經歷表現（學術重要貢獻、曾獲得之學術獎勵情形、重要之學術研究成果等)：務請提供個人履歷/CV、個人全部學術著作清單
2、 延攬人選未來研究主題與校務發展之連結及預期效益
（1） 學者研究規劃及目標
（2） 學者研究主題內容及其與學校校務發展關聯性
（3） 研究工作之具體做法
（4） 預期成效(預計可達到量化或質化之具體成果)
3、 學校提供配套措施及條件(例如研究經費與設備、研究助理人事費、住宿與搬遷費、子女教育協助事項等；前開措施所需經費，學校可自籌經費及運用政府部門補助經費方式籌措)。如有與企業合作提供實驗設備、共組研發團隊或挹注經費等相關配套措施，亦請特別敘明。
4、 提供待遇之合理性(例如學校申請本部補助非法定薪資待遇額度之評估方式、申請補助行政及業務費額度及用途；並請學校一併說明提供法定薪資狀況)
5、 團隊合作建立規劃情形(聘請對象若為玉山學者，應與校內教研人員共同組成團隊，團隊成員應包括校內副教授職級以下成員或博士後研究人員；若為玉山青年學者，無需填寫)



3、 經費規劃
1、 玉山(青年)學者薪資
	年度
	教育部補助經費(外加薪資)
請填寫年薪
	學校自籌經費
(法定薪資) 
請填寫年薪
	小計(元)

	第一年
	
	
	

	第二年
	
	
	

	第三年
	
	
	

	第四年(玉山青年學者需填列)
	
	
	

	第五年(玉山青年學者需填列)
	
	
	

	合計(元)
	
	
	


備註：
1. 教育部補助款不得作為補助人本薪之替代薪資。
2. 玉山學者補助非法定薪資核給期間為3年，玉山青年學者補助非法定薪資核給期間為5年；請依學者之類型分別填寫經費規劃。
3. 若屬於短期交流者，仍請填寫年薪，本部將另以實際服務時間依比率折算經費。
2、 其他費用
	年度
	教育部補助經費(行政支援費用)
	學校自籌經費
(相關配套措施)
	小計(元)

	第一年
	
	
	

	第二年
	
	
	

	第三年
	
	
	

	第四年(玉山青年學者始需填列)
	
	
	

	第五年(玉山青年學者始需填列)
	
	
	

	合計(元)
	
	
	


備註：
1. 行政支援費用經費項目請依「教育部補助及委辦經費核撥結報作業要點」及中央政府各項經費支用規定辦理。
2. 玉山學者補助行政支援費核給期間為3年，玉山青年學者補助行政支援費核給期間為5年；請依學者之類型分別填寫經費規劃。
4. 若屬短期交流者，請以一年之額度填寫，本部將另以實際服務時間依比率折算經費。



4、 其他應檢附文件
1、 聘任學者之願任同意書：同意書內容應包含聘任學校、服務單位、職稱、起聘日期及同意學校申請玉山(青年)學者經費補助等，並需請當事人親自簽名(請與計畫書裝訂成同一冊)。經本部審核獲通過者，後續尚需再提供國外原就職單位/大學之同意書。
2、 學術著作：玉山學者請提供最近5年專門著作代表作全文5篇、玉山青年學者請提供「至多」專門著作代表作全文5篇(書面資料請與計畫書裝訂成同一冊)。
3、 推薦信函：聘任學者若屬玉山青年學者，應檢附推薦信2封 (請將推薦信與計畫書裝訂成同一冊) 。






Ministry of Education
Yushan Scholar Program Application
or
Ministry of Education
Yushan Young Scholar Program Application
(Please Select a Title for the Application)

Candidate:
University Lodging Application:
Academic Field:


	Ministry of Education 
Yushan Scholar Program Application/
Ministry of Education 
Yushan Young Scholar Program Application
	Name of the Yushan (Young) Scholar Candidate
	

	University Lodging Application
	

	Academic Field
	Select one: 
□Humanities and arts  □Social science
□Science             □Medicine
□Engineering         □Life sciences and agriculture

	Estimated Funding from MOE:
  (Unit: thousand NTD)   
	Estimated University Self-Fund: 
(Unit: thousand NTD)      

	Funding Period
	From                    to   
        (day/month/year)         (day/month/year)              

	Yushan (Young) Scholar
Appointment Plan
	University Unit Where                                             Scholar will Work: 
Position:
Appointment Start Date:

	Plan Contact Person
	University Unit:
Name and Position:
Phone:
Fax:
Email address:

	
	
	

	Signature/Seal of 
Person Handling Application
	Signature/Seal of
Head of University Unit                      Where Scholar will Work
	Signature/Seal of                 University President


[Month], 2020



1. Details of Scholar the University Proposes to Appoint
	Chinese Name
	
	Name as Shown on Passport
	
	Photo

	Date of Birth
	(day/month/year)
	Nationality
	              
	

	Gender
	 □ Male  
 □ Female
 □ Other  
	
	
	

	Contact Details
	Telephone:                   Fax:                 
Mobile:                     Email:
	

	Current Employment
	   
	
	Position
	

	Proposed Appointment         Category
	· Yushan Scholar
	Eligibility Criteria
	· Has worked at a leading international research institution for at least 10 years, and has an international academic reputation or international cutting edge expertise in a core technology, and experience leading an academic research team.
· Has won a Nobel Prize, is a fellow of a national level academy, is a fellow of a major international association, or has received some equivalent recognition. 
· Has made an outstanding contribution in their area of academic expertise in the last five years.

	
	· Full-time member of teaching staff staffing complement;
· Full-time member of teaching staff, additional to staffing complement (must be at least 65 years old)
· Short-term exchange member of teaching staff  (to work at the university for at least three months each year)
	
	· 

	
	· 
	
	· Has worked at an internationally renowned company for at least 10 years, and has an international academic reputation or international cutting edge expertise in a core technology, and experience leading an academic or industrial research team.
· Has made an outstanding contribution in their area of industrial expertise in the last five years.

	
	· Yushan Young Scholar
· Full-time member of teaching staff staffing complement.
· Date of their highest academic qualification:           
  (day/month/year)
(This must be within the last ten years before the application deadline.)
	
	· Has worked at a first-rate international research institution for at least five years, and has development potential. 
· Has worked at an internationally renowned company for at least five years, and has development potential.
· Has experience conducting key research projects.
· Has made an exceptional contribution in their area of academic expertise in the last five years.

	Potential Ineligibility Factors
	4. The Yushan (Young) Scholar the university plans to appoint is currently an employee at a university or an academic research institution in Taiwan (This does not include personnel engaged for a specific project).                     
  □ Yes (If so, the scholar does not satisfy the criteria.)   □ No
5. The university will provide salary & benefits of at least the statutory amount for a position equivalent to those for a teacher at a national university (comprising basic salary, research allowance, and supervisory position allowance). 
· Yes          □ No (If so, the scholar does not satisfy the criteria.)
6. The scholar will be appointed by the university no later than August 1st, 2021.
□ Yes (Planed start date:                )          □ No
                        (day/month/year)

	Expertise in the Academic Field
	

	Education
(List 5 at most)
	University & Department / Major
	Education Level
	Date of Graduation

	
	
	
	

	
	
	
	

	
	
	
	

	
	
	
	

	
	
	
	

	Work Experience
(List 10 at most, including current position)
	Employer
	Position
	Period                  (Give month & year) 

	
	
	
	

	
	
	
	

	
	
	
	

	
	
	
	

	
	
	
	

	
	
	
	


(When listing education and work experience, add additional rows if necessary.)



2. Review Items
(1) 	Past experience & achievements of the person the university proposes to appoint (significant academic contribution(s), details of academic awards received, key academic research findings, and their curriculum vitae.): Please provide candidate’s CV and a list of all publications and academic works.
(2) 	Relevance of the proposed appointee’s future research topic(s) to the university’s development, and anticipated benefits 
（5） The scholar’s research plans and associated goal(s).
（6） Details of the scholar’s research topic(s) and how their research is related to the university and its development
（7） The scholar’s specific approach to their research work
（8） Anticipated benefits (Expected tangible quantitative or qualitative results) 
(3)	Package of supportive measures and arrangements the university will provide (Such as research funding & facilities, research assistant personnel expenses, accommodation & moving expenses, and assistance with children’s education. The university may raise the funding required for its package of supportive measures independently and/or use funding subsidies from government agencies). If cooperate with enterprise, such as sharing experimental equipment, forming joint R & D teams or injecting funds, etc., please also specify.
(4) 	Reasonableness of providing the salary and benefits (For example, detail the method used by the university to evaluate the amount of the subsidy it is applying to the MOE for to fund the additional salary above the statutory salary and benefits; and the amount of the subsidy the university is applying for to fund administrative and operating expenses, and how the funds will be used. The university is requested to submit details of the statutory salary it will provide, together with the other details.) 
(5) 	Planning to Collaboratively Establish a Team (If the proposal is to appoint a Yushan Scholar, the appointee must form a team with teaching and research staff members of the university. The team must include one or more staff members of the university at or below the associate professor or postdoctoral research fellows. This item does not need details to be given if the proposal is to appoint a Yushan Young Scholar.)



3. Funding Plan
(1) Estimated Salary for the Yushan (Young) Scholar
	Year
	MOE Funding -Annual Salary
(additional to   statutory salary)
	University Funding-Annual Salary
(statutory salary)
	Subtotal
(thousand NTD)

	Year 1 
	
	
	

	Year 2
	
	
	

	Year 3
	
	
	

	Year 4                   - for Yushan Young Scholars
	
	
	

	Year 5
- for Yushan Young Scholars
	
	
	

	Total 
(thousand NTD)
	
	
	


Note:
1. MOE subsidy funding is not permitted to be used to subsidize any part of the basic salary of a Yushan Scholar or Yushan Young Scholar.
2. Yushan Scholars will receive an approved additional salary as well as the statutory salary for three years. Yushan Young Scholars will receive an approved additional salary as well as the statutory salary for five years. Please fill in the funding plan above in accordance with the scholar’s category.
3. For short-term exchange program, please fill in the annual salary for the candidate, and MOE will calculate the amounts for the entries on a pro rata basis, using the proportion of a full year that they will actually be working for the university.



(2) Other Expenses
	Year
	MOE Funding (Administrative support grant)
	University Funding
(related support measures)
	Subtotal
(thousand NTD)

	Year 1 
	
	
	

	Year 2
	
	
	

	Year 3
	
	
	

	Year 4                      - for Yushan Young Scholars
	
	
	

	Year 5
- for Yushan Young Scholars
	
	
	

	Total 
(thousand NTD)
	
	
	



Note: 
1. Please prepare the entries in the administrative support grant column in accordance with the provisions of the Operation Directions Governing Verification, Allocation, and Account Finalization of Ministry of Education Subsidies and Commissioned Funding and of all central government regulations governing receipt and use of funding.
2. Yushan Scholars will receive an approved administrative support grant for three years. Yushan Young Scholars will receive an approved administrative support grant for five years. Please fill in the funding plan above in accordance with the scholar’s category.
3. For short-term exchange program, please fill in the annual salary for the candidate, and MOE will calculate the amounts for the entries on a pro rata basis, using the proportion of a full year that they will actually be working for the university.


4. Other Documentation That Must Be Submitted  
(1) A letter of agreement from the scholar expressing their willingness to be appointed: the letter of agreement must include the university offering the appointment, the university unit where the scholar will work, the position, and the appointment start date, and give consent for the university to apply for Yushan (Young) Scholar funding. The scholar involved must be asked to personally sign the letter of agreement. (Consent form and application shall bind into one volume). Applicants who pass the examination of this department shall provide the consent form of the original foreign employment unit / university.
(2) Academic works: For Yushan scholar, five academic works (full text) by the scholar to be appointed which have been published within the last five years and are representative of their work; for Yushan young scholar, no more than five academic works (full text). Collection of papers and application bind in the same volume.
(3) Recommendation letters: If the scholar to be appointed is a Yushan Young Scholar, please attach two recommendation letters. (In the same volume of application)


